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Een meerderheid in de Tweede Kamer steunt het plan van demissionair 
staatssecretaris Van Bijsterveldt om de exameneisen aan te scherpen. Dat bleek 
vandaag tijdens een onderwijsdebat over de nieuwe slaag-/zakregeling. Vanaf het 
schooljaar 2011/2012 geldt voor alle leerlingen dat het gemiddelde cijfer van de 
vakken van het centraal examen voldoende moet zijn. Voor de leerlingen in de 
basisberoepsgerichte leerweg van het vmbo wordt de bepaling geschrapt dat bij de 
berekening van het eindcijfer het schoolexamen (SE) twee keer meetelt. Net als bij 
de andere schoolsoorten krijgt het SE vanaf schooljaar 2011/2012 hetzelfde gewicht 
als het CE.  

2012/2013 
Leerlingen op havo en vwo mogen daarnaast vanaf 2012/2013 maximaal één vijf als 
eindcijfer (het gemiddelde van het schoolexamen en centraal examen) behalen voor 
de kernvakken Nederlands, Engels en wiskunde. 

Zorgleerlingen 
Volgens De Vries (CDA) leiden de plannen tot meer ambitie en vertrouwen. “Daarbij 
moeten we voor lief nemen dat er eventueel meer leerlingen zakken.” Dezentjé 
Hamming (VVD) vindt het voorstel eigenlijk niet ver genoeg gaan: “Het is jammer dat 
er niet gekozen wordt voor drie voldoendes.” 

Ook voor D66’er Van der Ham gaat het voorstel niet ver genoeg. Volgens hem heeft 
het pas zin een minimaal aantal voldoendes te eisen als het inhoudelijk niveau van 
de basisvakken Nederlands, Engels en wiskunde op peil is. Hij wil daarom de 
scholen eerst de kans geven hun onderwijs in die vakken te verbeteren.  

Ook coalitiegenoten ChristenUnie en PvdA maken ondanks hun steun, wel 
kanttekeningen. Zo vinden ze dat er meer tijd moet komen voor de tweede correctie 
van de examens. Slob (ChristenUnie) maakt zich bovendien zorgen over de 
gevolgen voor zorgleerlingen, bijvoorbeeld met dyslexie en dyscalculie.  

Vanaf 2008 wijst de VO-raad het ministerie al op de mogelijk nadelige gevolgen voor 
zorgleerlingen. De Tweede Kamer vindt dat daar zeker veel aandacht voor moet zijn, 
maar dat invoering van de nieuwe eisen niet mag worden vertraagd wegens het 
wachten op aanpassingen voor deze specifieke groep. De staatssecretaris is 
bovendien van mening dat bestaande protocollen en maatregelen scholen al veel 
mogelijkheden biedt om deze groep leerlingen te helpen hun examen te halen. 

 


